
Zpráva dozorčí komise za  období 25. 3. 2023 do 18. 3. 2024. 

Svou činnost vykonává ve složení Casková, Červená a Žimulák. 

DK dohlížela na činnost představenstva, jsou-li záležitosti svazu řádně vedeny a vykonává-li svaz 

činnost v souladu se Stanovami a právními předpisy, zejména se jednalo o kontrolu hospodaření za rok 

2023 a činnosti předsednictva od členské schůze 25. 3. 2023 do 18. 3. 2024. 

Úkoly ze zápisu členské schůze 25. 3. 2023 
 
1. Předsednictvo pošle výzvu členům, aby do data určeného ve výzvě (tj. do tří týdnů) poslali svoje 
podněty na mimořádnou konferenci, kterou předsednictvo a RPK svolají kvůli projednání stávajících 
stanov a navržení úprav stanov tak, aby jejich výklad byl zcela jednoznačný. 
Kontrola: a podnětu RPK byla založena skupina, členové nebyli schopní se domluvit na termínu, 
konference se neuskutečnila - výzva k připomínkování byla členské základně odeslána 4. 4. 2023, na 
tuto výzvu nikdo nereagoval. Návrh nových stanov a jednacího řádu byl členské základně zaslán 8. 3. 
2024. 
 
2. Předsednictvo pošle výzvu členům, aby do data určeného ve výzvě (tj. do tří týdnů) poslali svoje 
podněty ke stávajícímu Řádu Plemenné knihy, aby se mohlo pokračovat v jeho úpravě tak, aby se 
zestručnil jeho obsah, byl jasný a srozumitelný, aby podmínky do zápisu jednotlivých oddílů byly jasné 
a srozumitelné, aby mohla být připravená samostatná metodika svodu a licentace hřebců a dalších 
potřebných dokumentů. 
Kontrola: Rada PK dostala na členské schůzi za úkol ohlásit termíny a podmínky zápisů do PK pro 
daný rok do 2. 4.2023, úkol splněn. 
Vyjádřění RPK: na novém šlechtitelském programu a řádu PK rada stále pracuje.  

Na jednání s ASCHK 11. 4. 2023 jsme dostali doporučení, která jsme při práci na nových dokumentech 

vzali v potaz. Viz zápis. 

26. 6. 2023 na jednání s MZe jsme byli seznámeni s metodikou sestavování ŠP podle nové evropské 

legislativy, konkrétně nařízení 2016/1012 o zootechnických a genealogických podmínkách pro 

plemenitbu čistokrevných plemenných zvířat v rámci EU. Byli jsme seznámení se změnami v ŠP a ŘPK, 

jaké podmínky musí splňovat a jaké má být nové členění PK. Tyto informace v podstatě znamenaly 

radikálně přepracovat do té doby rozpracovanou osnovu a začít téměř nanovo. Týká se to i možností 

změny v rozhodování členů i nečlenovů svazů a tento systém je nutné nejdříve zakomponovat do 

stanov a jednacího řádu a schválení členskou schůzí. Proto jsme zatím žádné výzvy ke členům 

nerozesílali. 

Poznámka Ruda Žimulák: v rámci vyjádření se k jednotlivým dokumentům jako řádový člen, člen 

dozorčí komise připomínám, že RPK není uvedena ve stanovách jako orgán svazu. Dle mého názoru by 

měla být RPK součástí stanov. Důvody jsou jednoznačné: o RPK hlasuje členská schůze, nicméně není-

li toto uvedeno ve stanovách, tak dle mého názoru jakékoli hlasování není platné. Podotýkám, že o RPK 

se píše ve smlouvě o spolupráci mezi ASCHK, jako nositelem plemenné knihy, a mezi ČSCHVK, kde je 

klauzule, že ČSCHVK navrhuje RPK ke schválení. Tato základní informace ve stanovách chybí, včetně o 

způsobu volení členů RPK a jejich možnosti odvolání! V jednacím řádu toto je, ale není v nadřazeném 

dokumentu, tzn. ve stanovách. RPK tak není odpovědná za svoji činnost členům svazu, ačkoli dle 

prezidenta ASCHK je ZEJMÉNA odpovědná členům a chovatelům ČSCHVK. Dalším důsledkem 

nezařazení RPK do stanov je důsledek nemožnosti práci RPK prověřit v případě podnětů od členů, 

protože RPK dle stanov nikde nefiguruje. Dozorčí komise tak není vůbec oprávněná jednání RPK jakkoli 

prověřovat. A to je zcela špatně. Za sebe doporučuji, aby RPK byla orgánem svazu (vezměte si příklad 



ze Svazu chovatelů shetlandských pony, z.s.) a její práce tak byla kontrolovatelná a členové RPK nesli 

odpovědnost za svoji činnost.  

Finanční zpráva.  

Dozorčí komise provedla kontrolu hospodaření svazu za rok 2023. Pokladník Jana Prouzová předložila 

ke kontrole veškeré potřebné podklady – výpisy z banky, Peněžní deník, Pokladnu a Přehled o majetku 

a závazcích. V peněžním deníku nebyly zjištěny žádné nesrovnalosti, všechny výdajové i příjmové 

položky jsou řádně odůvodněny. Zároveň byla provedena kontrola pokladny, také bez nedostatků. 

ČSCHVK  měl na účtu k 1.1.2024  226 665,92 Kč, hotovost v pokladně činila 638,20 Kč. 

Kontrolou hospodaření komise nezjistila žádné účetní nedostatky, veškerá dokumentace je vedena 

pečlivě. V minulosti se podařilo vytvořit postupně určitou finanční rezervu, kterou by bylo vhodné 

zachovat, pro případné řešení mimořádných situaci.  

Doporučení: Přístup do bankovnictví spolku má pokladník, tzn. Jana Prouzová. Dozorní komise 

navrhuje předsednictvu pověřit přístupen k účtu dalšího disponenta pro případ, kdy by pokladník 

neměl možnost s účtem nakládat.  

Práce předsednictva 

Komise zhodnotila činnost předsednictva v roce 2023. Při hodnocení činnosti předsednictva vycházela 

ze zápisů jednotlivých schůzí, plánu aktivit pro rok 2023 a usnesení minulé členské schůze.  

Komise se aktivně vyjadřovala ke sporu mezi předsednictvem a panem P. Blažkem s návrhem pokusu 

o smír. Jednání pak vyústilo k jednání mezi členy předsednictva, p. Blažkem a zástupci ASCHK. Na 

jednání 11. 4. 2023 s prezidiem ASCHK a pane Blažkem, který vznesl stížnost na činnost RPK, prezidium 

ASCHK žádné porušení řádu z naší strany nenalezlo. 

Na členy dozorčí komise chodí žádosti o přezkoumání rozhodnutí RPK. Upozorňujeme, že připomínky 

k práci rady plemenné knihy se dávají radě a následně k prošetření na ASCHK, úkolem dozorčí komise 

není kontrola práce rady plemenné knihy. 

Prezentace činnosti svazu je vedena vhodně v online prostoru, probíhá prostřednictvím webových 

stránek a na sociálních sítích. 

21.3.2024 

Za DK ČSCHVK   Ing. Vladimíra Casková 


